
 Vláda v polovině října rozhodla o úplném 
uzavření hospod a restaurací, zůstala vám 
jen možnost prodeje přes výdejní okénka. 
Zvládnete to? 
Pro gastronomii je to kritická situace. 
Už v předchozích týdnech se po zavedení 
restriktivních opatření propadla návštěv-
nost gastronomických provozů na polovinu. 
Teď musí vláda rychle navrhnout a schválit 
záchranný balíček kompenzací pro provozo-
vatele, kteří potřebují platit své zaměstnan-
ce, nájmy a další náklady. Pokud nepřijde 
rychlá pomoc, nastane masivní propouštění 
a postupné zavírání hospod a restaurací.

 Ministr průmyslu a obchodu Karel 
Havlíček vyhlásil, že připravuje 
kompenzační program pro podnikatele. 
Pomoc nemá být jako na jaře plošná,  
ale cílenější.
V pátek 9. října jsme měli společnou video-
konferenci se zástupci jiných asociací a sva-

zů a právě s ministrem Karlem Havlíčkem. 
Za gastronomii jsme společně s prezidentem 
Asociace hotelů a restaurací Václavem Stár-
kem představili konkrétní opatření, která 
by měla pomoc restauracím a hospodám. 
Pomoc teď ovšem musí být rychlá a adresná.

 Takže víte, co vláda na pomoc podnikům 
v pohostinství chystá?  
Aby měla podpora smysl, musí se týkat 
zaprvé nákladů na zaměstnance. Zadruhé 
potřebujeme pomoc s platbou nájmů a v pří-
padě pokračujících omezení i kompenzaci 
tržeb. Kombinace těchto podpor může být 
účinná. Ale je jasné, že nezachrání všechny. 
Následně musí vláda pomoci také s obnovou 
spotřebitelské důvěry a poptávky. Proto jsme 
rádi, že nám stát přislíbil marketingovou 
kampaň pro obor.

 Tvrdíte, že tržby restaurací a hospod 
jsou nejvyšší právě mezi 20. a 23. hodinou 

a že i posun zavírací doby na osmou hodinu 
mohl být likvidační. Máte to empiricky 
ověřeno? 
Ano, potvrzují to provozovatelé EET plat-
forem nebo panelu gastronomů. Můžete 
se podívat na analýzu plateb klientů České 
spořitelny. Pracujeme s průměry a je možné, 
že to není u všech, ale v průměru to platí –  
a jde o dlouhodobá data. Po 20. hodině 
vydělá průměrný restauratér až 60 procent 
tržeb, bary dokonce přes 90 procent. Do  
18 hodin dělá gastronom cca 20 až 25 pro- 
cent tržeb. Na rozdíl od třeba kaváren. Vláda 
ale nijak neomezila zasílání faktur a slo-
ženek. Takže i přes určitou pomoc státu to 
prostě nedává ekonomický smysl a přežijí 
jen ti, kteří jakýmkoli způsobem ufinancují 
již sedm měsíců trvající ztrátu.

 Co omezení počtu hostů u stolu?
Nejsem epidemiolog. Chápu, že jsou omeze-
né festivaly, svatby, přednášky a setkávání FO
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Bary a hospody v hibernaci
„Čtvrtina gastronomů je v přímém ohrožení 
krachem,“ říká restauratér Luboš Kastner 


